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Naše č. j.  RRTV/14945/2021-zem 
Sp. zn. 2021/786/zem 
Zasedání Rady   18-2021/poř. č. 9 
Vyřizuje: ORVL - OLR 
Datum, místo 7. prosince 2021, Praha 
 
 
 
 
 
Odpověď na žádost o poskytnutí informací dle § 13 zákona č. 106/1999 Sb. 
 
 
 
na základě Vaší žádosti ze dne 3. prosince 2021, č.j. RRTV/14888/2021-vra, dle ustanovení § 13 
zákona č. 106/1999 Sb.,  Vám zasíláme podkladové materiály projednané Radou pro rozhlasové 
a televizní vysílání (dále jen Rada) dne 19. října 2021 na 18. zasedání 2021 pod bodem č. 9, 
včetně schváleného návrhu odpovědi v uvedené věci. 
 
 
 
Ing. arch. Václav Mencl 
předseda Rady 
pro rozhlasové a televizní vysílání 
elektronicky podepsáno 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Přílohy: dle textu 



 

Jedn. identifikátor 440888-RRTV 
Váš dopis zn.  -    
Naše č. j.  RRTV/13066/2021-zem 
Zasedání Rady   18-2021/poř. č. 9 
Vyřizuje: ORVL - OLR 
Datum, místo 19. října 2021, Praha 
 
 
 
 
 
 
Vážená paní předsedkyně, 
 
 
Rada pro rozhlasové a televizní vysílání obdržela Vaše sdělení ve věci hromadných výpovědí 
smluv a průběhu sjednávání nových oprávnění ze strany FTV Prima, spol. s r.o. a TV Nova s.r.o. 
členům asociací podnikajících v oblasti elektronických komunikací (Český telekomunikační klastr 
z.s., Asociace provozovatelů kabelových a telekomunikačních sítí v ČR, z.s. a Výbor nezávislého 
ICT průmyslu, z. s.), kteří jsou zároveň provozovateli převzatého vysílání a poskytovatelé 
audiovizuálních mediálních služeb na vyžádání, přebírajících na základě těchto smluv od 
společností FTV Prima, spol. s r.o. a TV Nova s.r.o. programy těchto provozovatelů televizního 
vysílání.  
 
Rada se seznámila s Vaším sdělením a informacemi dne 19. října 2021 na svém 18. zasedání 
2021.  
 
V souvislosti s danou problematikou Vám sdělujeme, že kompetence Rady je dána jednotlivými 
ustanoveními zákona č. 231/2001 Sb., s tím, že Rada má pravomoc pouze v působnosti a 
rozsahu, v jakém jí dle tohoto zákona byla svěřena.  
 
Ve vztahu k povinnosti přebírání programů provozovatelů vysílání s licencí nemá Rada žádné 
pravomoci, které by jí umožňovaly v dané věci účinně zasáhnout. 
 
 
S pozdravem 
 
 
Ing. arch. Václav Mencl 
předseda Rady 
pro rozhlasové a televizní vysílání 
elektronicky podepsáno 

 

Český telekomunikační úřad 
k rukám předsedkyně Rady 
Českého telekomunikačního úřadu  
Mgr. Ing. Hany Továrkové 
a9qaats 







Český telekomunikační úřad 
k rukám paní Mgr. Ing. Hany Továrkové, předsedkyně Rady ČTÚ 
Sokolovská 219 
190 00 Praha 9 

 

ID datové schránky:  a9qaats 
 

Na vědomí:  Radě pro rozhlasové a televizní vysílání 
  k rukám paní Mgr. Jitce Hrubé, ředitelce odboru vysílání a licencí 

  Škrétova 44/6,  
  120 00  Praha 2 
 

  ID datové schránky:  2fjadja 
 

Číslo jednací: 11102021/112 

 

Ve Vrátkově, dne 11. října 2021     

Sdělení o hromadných výpovědích licenčních smluv a průběhu sjednávání nových oprávnění k převzatému vysílání a 

audiovizuálním mediálním službám na vyžádání ze strany FTV Prima, spol. s r.o. 

Vážená paní předsedkyně Úřadu, Vážená paní ředitelko, 

obracím se na Vás jako zástupce Výboru nezávislého ICT průmyslu z. s. asociace sdružující poskytovatele služeb elektronických 

komunikací v České republice, ve věci hromadných výpovědí smluv uzavřených mezi našimi členy a společnostmi FTV Prima, 

spol. s r.o., IČ: 48115908, se sídlem: Vinohradská 3217/167, Strašnice, 100 00 Praha 10, zapsané v obchodním rejstříku u 

Městského soudu v Praze pod sp. zn. C 16778 (dále jen jako „FTV Prima“). 

• Sdělení k výpovědi smluv FTV Prima:  

Na přelomu května a června tohoto roku byly našim členům, kteří jsou provozovateli převzatého vysílání, ze strany 

společnosti FTV Prima bez jakéhokoliv předchozího projednání či upozornění doručeny výpovědi smluv, na základě, 

kterých naši členové provozovali převzaté vysílání a audiovizuální mediální služby na vyžádání (AVMS) programů ze 

skupiny Prima. Určená výpovědní doba smlouvy uzavřené na dobu neurčitou (podmínka vynucená FTV Prima) v 

délce trvání tří měsíců může jen obtížně vést k řádnému sjednání smluv nových, a to i proto, že v tomto případě 

zasahuje do období prázdnin a dovolených. Ačkoliv měla výpovědní doba uběhnout již 31. 8. 2021, byl našim členům 

přinejmenším v jednom případě doručen návrh nové smlouvy až dne 9. 7. 2021, což již tak krátké časové okno pro 

sjednání smlouvy zkrátilo takřka na polovinu. Po urgenci došlo ze strany FTV Prima k prodloužení výpovědní lhůty do 

data 15. 11. 2021, což jak uvedeme dále nepovažujeme za dostatečné ve vztahu k našim oznamovacím povinnostem 

vůči spotřebiteli a váznoucím jednání o finální smlouvě a ceníku. 

Takto termínované výpovědi smluv ve spojení s nepřipraveností a neochotou FTV Prima k jednání o sazebnících, 

podmínkách a rozsahu poskytovaných služeb neumožňují poskytovatelům služeb převzatého vysílání a AVMS 

splnění zákonných povinností vůči spotřebiteli. 

Od některých dalších asociací působících na trhu elektronických komunikací jsme obdrželi informaci, že podobné 

výpovědi byly doručeny i mnoha dalším subjektům na relevantním trhu. Současně jsme však obdrželi od zástupců 

FTV Prima informaci, že výpovědi se týkají pouze části trhu, a to malých a středních operátorů. V tomto ohledu 

máme důvodné pochybnosti, že podmínky, které FTV Prima našim členům navrhuje nebo navrhne, jsou nebo budou 

pro všechny obchodní partnery na trhu rovné, tj. že žádný z partnerů není nijak (ať již cenově, termínově, rozsahem 

či jinak) zvýhodněn. Pokud by se takové sdělení ukázalo jako pravdivé, dojde nejen k narušení hospodářské 

soutěže mezi poskytovateli služeb převzatého vysílání na maloobchodním trhu, ale část spotřebitelů může být 

znevýhodněna co do ceny, kvality a rozsahu služeb převzatého vysílání na relevantním trhu. 

• Sdělení ke způsobu sjednání nových smluv FTV Prima: 

Sjednání nových smluv je komplikováno skutečností, že návrhy smluv nakonec zaslané společností FTV Prima 

obsahují výrazně nevýhodné podmínky, a to jak generálně, tak v porovnání se smlouvami dosavadními. Návrhy smluv 



předložené FTV Prima jsou de facto plagiáty licenčních smluv, které byli operátoři donuceni podepsat v roce 2018 s 

TV Nova. Tato skutečnost v nás vzbuzuje oprávněnou obavu z koordinovaného a společného postupu zástupců FTV 

Prima a TV Nova při sjednávání a vynucování podmínek smluv s operátory. 

V mezidobí od doručení výpovědí smluv došlo k jednání svolanému zástupci FTV Prima, které se uskutečnilo v sídle 

FTV Prima dne 19.8.2021, a na jehož základě zaslal zástupce asociací elektronickou poštou dne 13.9.2021 souhrnně 

formou projednaných připomínek a revizí návrhy licenčních smluv k převzatému vysílání a AVMS zpět zástupcům FTV 

Prima. V době, která uběhla od schůzky mezi zástupci asociací a FTV Prima a dneškem, nedošlo ze strany FTV Prima k 

žádné reakci, a to ani po opakovaných urgencích, z čehož si dovozujeme, že FTV Prima řádné projednání sazebníků a 

smluv odmítá. 

Z dosavadního přístupu FTV Prima při sjednání podmínek licenčního oprávnění k převzatému vysílání a AVMS, která 

probíhala s FTV Prima v letech 2015 a 2017 a 2018, vyvozujeme opodstatněné obavy, že budeme donuceni smlouvy 

podepsat bez možnosti jednání o vzájemném hospodářském přínosu distribuce těchto stanic svým divákům a 

zařazení jednotlivých stanic v programové nabídce. Je důvodné předpokládat, že FTV Prima pod pohrůžkou 

neuzavření smlouvy bude vyžadovat zařazení svých terestricky šířených stanic v nabídkách operátorů po boku 

veřejnoprávních médií, tzn. všem zákazníkům operátora od nejnižší nabídky, stejně jako skokové navýšení licenčních 

poplatků.  

FTV Prima vytrvale odmítá ocenění jednotlivých programů, naopak pod pohrůžkou neuzavření smlouvy trvá na ceně 

za celý balík programů, byť máme ověřené a nezávislým průzkumem podložené informace od spotřebitelů, že z 

pohledu diváka se vnímání hodnoty a kvality jednotlivých stanic Prima významně liší, stejně tak jejich 

postradatelnost v nabídce operátora (data z průzkumu jsme ochotní Úřadu na požádání poskytnout pod podmínkou 

zachování anonymity objednatele výzkumu). Jak vyplývá ze sdělení zástupců FTV Prima, tržby z televizní reklamy 

jsou zásadním zdrojem příjmů FTV Prima. Z důvodu maximalizace zisku z reklamního trhu FTV Prima trvá na 

povinném zařazení všech svých programů do nejnižších nabídek operátorů a současně odmítá ocenění 

jednotlivých stanic dle jejich diváckého zájmu a atraktivity v nabídce operátorů. 

Ceníky FTV Prima obsahují opakované zvyšování licenčních poplatků: 

◦ v roce 2015 dochází mezi operátory a FTV Prima k uzavření licenční smlouvy a zpoplatnění šíření vysílání, 

◦ 1.1.2017 dochází k navýšení licenčních poplatků v průměru o 32%, 

◦ 1.4.2019 dochází k dalšímu navýšení licenčních poplatků v průměru o 33%, 

◦ podle současného návrhu sazebníku dojde od 1.1.2022 k navýšení licenčních poplatků v průměru o 65%, a to 

bez jakékoli záruky, že nenastane další skokové zdražování v budoucnu (v návrhu FTV Prima se uvádí uzavření 

smlouvy na dobu neurčitou s tříměsíční výpovědní lhůtou, případně akceptací nového ceníku ve lhůtě 30 dní, 

přičemž odmítnutí nového ceníku vede k zániku licenčního oprávnění k převzatému vysílání a AVMS). 

 K uvedenému několikanásobnému navyšování ceny úplatných licencí dochází bez adekvátní přidané hodnoty na 

straně FTV Prima, mimo jiné, co se týče atraktivity poskytované služby, rozsahu poskytovaných licencí a dodržování 

deklarované podpory placeného přístupu k televiznímu vysílání. Díky neřízenému postupu FTV Prima hrozí 

spotřebitelům neúměrné zdražování přístupu k placené televizní nabídce a zhoršení uživatelského komfortu a 

rozsahu služeb, což platí především pro IPTV, která je v současnosti divácky nejoblíbenější a nejrychleji rostoucím 

segmentem placeného přístupu k TV vysílání. 

 Shora uvedené požadavky FTV Prima považujeme za dlouhodobě nepřiměřené a zneužívající tržní sílu vysílatele. 

• Shrnutí závěrem 

Díky popsanému postupu FTV Prima při sjednávání ceníků a smluv hrozí spotřebitelům neúměrné zdražování přístupu k 

placené televizní nabídce a zhoršení uživatelského komfortu a rozsahu služeb, což platí především pro IPTV, která je v 

současnosti divácky nejoblíbenější a nejrychleji rostoucím segmentem placeného přístupu k TV vysílání. 

Spotřebitel se nemůže svobodně rozhodnout na základě vlastních preferencí, kterou televizní stanici si předplatí, ale je 

nucen pořizovat a platit kompletní programovou nabídku. 

Hrozí narušení hospodářské soutěže mezi soutěžiteli na maloobchodním trhu a zhoršení postavení části spotřebitelů na 

maloobchodním trhu. 



Pokud dojde k posunu v jednání mezi společností FTV Prima a Výborem nezávislého ICT průmyslu z. s., budeme Vás dále 

informovat. Budete-li si přát poskytnutí dalších informací, jsme připravení Vám je sdělit dle Vašich preferencí jak písemně, tak v 

rámci osobního jednání. 

S ohledem na výše uvedené Úřad současně zdvořile vyzýváme k přijetí opatření na ochranu spotřebitele před hrozícím 

termínem vypršení výpovědní doby licenčních smluv mezi našimi členy a FTV Prima, například vydáním předběžného opatření 

ukládajícího FTV Prima poskytnutí dostatečného času ke sjednání nových podmínek licenčních smluv, dále v návrzích smluv k 

akceptaci a respektování povinností poskytovatelů služeb elektronických komunikací, které jim plynou ze Zákona o 

elektronických komunikacích. 

Žádáme Úřad o aktivní účast na jednání o podobě smluv (mediaci), za účelem odstranění jejich nesprávností a nejasností a 

dodržení všech povinností planoucích ze Zákona o elektronických komunikacích. Jsme připraveni k aktivní účasti na takovém 

moderovaném jednání, kde znovu předneseme naše připomínky a návrhy. 

 

S pozdravem, 
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Český telekomunikační úřad 
k rukám paní Mgr. Ing. Hany Továrkové, předsedkyně Rady ČTÚ 
Sokolovská 219 
190 00 Praha 9 

 

ID datové schránky:  a9qaats 
 

Na vědomí:  Radě pro rozhlasové a televizní vysílání 
  k rukám paní Mgr. Jitce Hrubé, ředitelce odboru vysílání a licencí 

  Škrétova 44/6,  
  120 00  Praha 2 
 

  ID datové schránky:  2fjadja 
 

Číslo jednací: 11102021/113 

 

Ve Vrátkově, dne 11. října 2021 

Sdělení o hromadných výpovědích licenčních smluv a průběhu sjednávání nových oprávnění k převzatému vysílání a 

audiovizuálním mediálním službám na vyžádání ze strany TV Nova s.r.o. 

Vážená paní předsedkyně Úřadu, Vážená paní ředitelko, 

obracím se na Vás jako zástupce Výboru nezávislého ICT průmyslu z. s. asociace sdružující poskytovatele služeb elektronických 

komunikací v České republice, ve věci hromadných výpovědí smluv uzavřených mezi našimi členy a společností TV Nova s.r.o., 

se sídlem Praha 5, Kříženeckého nám. 1078/5, IČ: 458 00 456, vedená u Městského soudu v Praze sp. Zn. C 10581 (dále jen 

jako „TV Nova“). 

• Sdělení k výpovědi smluv TV Nova:  

V polovině září 2021 byly našim členům, kteří jsou provozovateli převzatého vysílání, ze strany společnosti TV Nova 

bez jakéhokoliv předchozího projednání či upozornění doručeny oznámení o neprodloužení licenčních smluv, na 

základě, kterých naši členové provozují převzaté vysílání a audiovizuální mediální služby na vyžádání (AVMS) 

programů ze skupiny Nova. Výpovědní doba v délce trvání čtyř měsíců může jen obtížně vést k řádnému sjednání 

smluv nových, s ohledem na skutečnost, že TV Nova do dneška nepředložila našim členům návrhy smluv nových ani 

navazujícího sazebníku a dále proto, že zasahuje do období vánočních svátků, přelomu roku a dovolených. Výpovědní 

doba uplyne k ročnímu výročí smluv, k němuž dojde u většiny našich členů hromadně k datu 31.1.2022, a to díky 

hromadnému a vynucenému uzavření smluv v podobě navržené ze strany TV Nova v roce 2018, které proběhlo bez 

řádného projednání s operátory, z pozice silnější smluvní strany, kterou je TV Nova. 

Takto termínované výpovědi smluv ve spojení s nepřipraveností a historicky prokázanou neochotou TV Nova k 

jednání o sazebnících, podmínkách a rozsahu poskytovaných služeb neumožňují poskytovatelům služeb 

převzatého vysílání a AVMS splnění zákonných povinností vůči spotřebiteli. 

Od některých dalších asociací působících na trhu elektronických komunikací jsme obdrželi informaci, že podobné 

výpovědi byly doručeny i dalším subjektům na relevantním trhu. Současně jsme však obdrželi od zástupců 

TV Nova informaci, že výpovědi se týkají pouze části trhu (což se stalo již v minulosti), a to malých a středních 

operátorů. V tomto ohledu máme důvodné pochybnosti, že podmínky, které TV Nova našim členům navrhne budou 

pro všechny obchodní partnery na trhu rovné, tj. že žádný z partnerů není nijak (ať již cenově, termínově, rozsahem 

či jinak) zvýhodněn. Pokud by se takové sdělení ukázalo jako pravdivé, dojde nejen k narušení hospodářské 

soutěže mezi poskytovateli služeb převzatého vysílání na maloobchodním trhu, ale část spotřebitelů může být 

znevýhodněna co do ceny, kvality a rozsahu služeb převzatého vysílání na relevantním trhu. 
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• Sdělení ke způsobu sjednání nových smluv TV Nova: 

Společnost TV Nova nám do dnešního dne, ani po opakovaných urgencích, nepředložila návrhy smluv ani sazebníku s 

odůvodněním na probíhající přípravu těchto dokumentů právním oddělením. Znovu podotýkám, že tímto nekonáním 

na straně TV Nova marně plyne doba zbývající do konce platnosti licenčních smluv. 

Z dosavadního přístupu TV Nova při sjednání podmínek licenčního oprávnění k převzatému vysílání a AVMS, která 

probíhala v letech 2015 a 2018, vyvozujeme opodstatněné obavy, že budeme donuceni smlouvy podepsat bez 

možnosti jednání o podobě smlouvy, vzájemném hospodářském přínosu distribuce těchto stanic divákům a zařazení 

jednotlivých stanic v programové nabídce. Je tedy důvodné předpokládat, že TV Nova pod pohrůžkou neuzavření 

smlouvy bude vyžadovat zařazení svých terestricky šířených stanic (teoreticky se může týkat i prémiových 

sportovních stanic) v nabídkách operátorů po boku veřejnoprávních médií, tzn. všem zákazníkům operátora od 

nejnižší nabídky, stejně jako skokové navýšení licenčních poplatků..  

TV Nova trvale odmítá ocenění jednotlivých programů, naopak pod pohrůžkou neuzavření smlouvy trvá na ceně za 

celý balík programů, byť máme ověřené a nezávislým průzkumem podložené informace od spotřebitelů, a to že z 

pohledu diváka se vnímání hodnoty a kvality jednotlivých stanic Nova významně liší, stejně tak jejich 

postradatelnost v nabídce operátora (data z průzkumu jsme ochotní Úřadu na požádání poskytnout pod podmínkou 

zachování anonymity objednatele výzkumu). Jak vyplývá ze sdělení zástupců TV Nova, tržby z televizní reklamy jsou 

zásadním zdrojem příjmů TV Nova. Z důvodu snahy o maximalizaci zisku z reklamního trhu TV Nova pod 

pohrůžkou neuzavření licenčních smluv trvá na povinném zařazení všech svých programů do nejnižších nabídek 

operátorů a současně odmítá ocenění jednotlivých stanic dle diváckého zájmu a různorodosti při jejich zařazení v 

nabídce operátorů. 

Ceníky TV Nova obsahují opakované zvyšování licenčních poplatků: 

◦ v roce 2015 dochází mezi operátory a TV Nova k uzavření licenční smlouvy a zpoplatnění šíření vysílání, 

◦ 1.2.2018 dochází k navýšení licenčních poplatků v průměru o 102%, 

◦ na základě smlouvy uzavřené 1.2.2018 dochází v letech 2018 až 2020 k dalšímu meziročnímu navýšení 

licenčních poplatků o 3%, 

◦ v současnosti mezi našimi členy panují oprávněné obavy z dalšího skokového zvýšení licenčních poplatků na 

začátku roku 2022 a zhoršení postavení operátora ve smluvním vztahu s TV Nova. 

 K uvedenému několikanásobnému navyšování ceny úplatných licencí dochází bez adekvátního růstu přidané 

hodnoty na straně TV Nova, mimo jiné co se týče atraktivity poskytované služby, rozsahu poskytovaných licencí a 

dodržování deklarované podpory placeného přístupu k televiznímu vysílání.  

 Shora uvedené požadavky společnosti TV Nova považujeme dlouhodobě za nepřiměřené a zneužívající tržní sílu 

tohoto vysílatele. 

 Dále chceme zdůraznit, že skupina PPF jakožto vlastník Central European Media Enterprises (CME) vlastníka TV 

Nova, současně také jako vlastník O2 Czech Republic a.s. představuje vertikálně integrovaný dominantní subjekt, 

působící jako soutěžitel současně na předcházejícím trhu (úplatné udělení licencí k šíření programů), tak na 

navazujícím (maloobchodním) trhu. 

• Shrnutí závěrem 

Spotřebitel se nemůže svobodně rozhodnout na základě vlastních preferencí, kterou televizní stanici si předplatí, ale je 

nucen pořizovat a platit kompletní programovou nabídku TV Nova. 

Hrozí narušení hospodářské soutěže mezi soutěžiteli na maloobchodním trhu a neoprávněný zásah do práv části 

spotřebitelů. 

Pokud dojde k posunu v jednání mezi společností TV Nova s.r.o. a Výborem nezávislého ICT průmyslu z. s., budeme Vás dále 

informovat. Budete-li si přát poskytnutí dalších informací, jsme připravení Vám je sdělit dle Vašich preferencí jak písemně, tak v 

rámci osobního jednání. 

mailto:vybor@vnictp.cz
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S ohledem na výše uvedené Úřad současně zdvořile vyzýváme k přijetí opatření na ochranu spotřebitele před hrozícím 

termínem vypršení výpovědní doby licenčních smluv uzavřených mezi našimi členy a TV Nova, například vydáním předběžného 

opatření ukládajícího společnosti TV Nova poskytnutí dostatečného času ke sjednání nových podmínek licenčních smluv a 

sazebníků, dále k uložení povinnosti v návrzích smluv akceptovat a respektovat povinnosti poskytovatelů služeb elektronických 

komunikací, které jim plynou ze Zákona o elektronických komunikacích. 

Žádáme Úřad o aktivní účast na jednání o podobě smluv (mediaci), za účelem odstranění jejich nesprávností a nejasností a 

dodržení všech povinností plynoucích ze Zákona o elektronických komunikacích. Jsme připraveni k aktivní účasti na takovém 

moderovaném jednání, kde znovu předneseme naše připomínky a návrhy. 

 

 

S pozdravem, 
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Český telekomunikační úřad 

k rukám paní Mgr. Ing. Hany Továrkové, předsedkyně Rady 

Sokolovská 219 

190 00 Praha 9 

 

ID DS: a9qaats 

 

Datovou schránkou  

 

V Brně dne 29. července 2021 

 

Sdělení o hromadných výpovědích smluv ze strany FTV Prima, spol. s r.o. 

 

 

Vážená paní předsedkyně Rady, 

 

obracím se na Vás jako zástupce Českého telekomunikačního klastru z.s., asociace sdružující 
malé a střední poskytovatele služeb elektronických komunikací v České republice, ve věci 
hromadných výpovědí smluv uzavřených mezi našimi členy a společností FTV Prima, spol. s r.o., 
IČ: 48115908, se sídlem: Vinohradská 3217/167, Strašnice, 100 00 Praha 10, zapsané 
v obchodním rejstříku u Městského soudu v Praze pod sp. zn. C 16778 (dále jen jako „FTV 
Prima“). 

Na přelomu května a června tohoto roku byly našim členům, kteří jsou provozovateli 
převzatého vysílání (zejména IPTV), ze strany společnosti FTV Prima bez jakéhokoliv 
předchozího projednání či upozornění doručeny výpovědi smluv, na základě kterých naši 
členové provozovali převzaté vysílání programů ze skupiny Prima. Od některých dalších asociací 
působících na trhu elektronických komunikací jsme přitom obdrželi informaci, že podobné 
výpovědi byly doručeny i mnoha dalším subjektům na relevantním trhu. Určená výpovědní doba 
v délce trvání tří měsíců může jen obtížně vést k řádnému sjednání smluv nových, a to i proto, 
že v tomto případě zasahuje do období prázdnin a dovolených.  Ačkoliv měla výpovědní doba 
uběhnout již 31. 8. 2021, byl našim členům přinejmenším v jednom případě doručen návrh nové 
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smlouvy až dne 9. 7. 2021, což již tak krátké časové okno pro sjednání smlouvy zkrátilo takřka 
na polovinu. 

Sjednání nových smluv je přitom komplikováno skutečností, že návrhy smluv nakonec zaslané 
společností FTV Prima obsahují výrazně nevýhodné podmínky, a to jak generálně, tak 
v porovnání se smlouvami dosavadními – návrh nových smluv obsahuje zhoršení v rovině 
cenové i co se týče atraktivity poskytované služby a technických a právních povinností našich 
členů. Některé požadavky společnosti FTV Prima přitom považujeme za nepřiměřené a 
zneužívající tržní sílu tohoto vysílatele. 

Mezi společností FTV Prima a Českým telekomunikačním klastrem z.s. v současné době 
probíhají jednání, jejichž výsledek nelze předjímat. O průběhu jednání Vás budeme dále 
informovat. Budete-li si přát poskytnutí dalších informací, jsme připravení Vám je sdělit dle 
Vašich preferencí jak písemně, tak v rámci osobního jednání.  

 

S pozdravem  

 

 

Za Český telekomunikační klastr z.s. 

 

  



 
 

Předsedkyně Rady 

Českého telekomunikačního úřadu 

Mgr. Ing. Hana Továrková 

 

 

 

 

 

 

    

Praha      8. října 2021 

Čj. ČTÚ-44 503/2021-606 

Příloha 

 

 

 

Vážený pane předsedo, 

dovoluji si obrátit se na Vás ve věci situace na trhu provozování převzatého vysílání, 

o níž jsem se jako předsedkyně Rady Českého telekomunikačního úřadu dozvěděla 

prostřednictvím dopisů dvou asociací podnikatelů v oblasti elektronických komunikací. 

Prvním z dopisů ze dne 29. července 2021 mě Český telekomunikační klastr z.s. 

informuje o případu hromadných výpovědí smluv, které měly být učiněny ze strany společnosti 

FTV Prima, spol. s r.o. se sídlem Vinohradská 3217/167, Strašnice, 100 00 Praha 10, 

IČO: 48115908, vůči členům této asociace, kteří jsou provozovateli převzatého televizního 

vysílání a od společnosti FTV Prima, spol. s r.o. odebírají na základě těchto smluv programy 

ze skupiny Prima.  

Druhý dopis jsem obdržela dne 27. září 2021 od Asociace provozovatelů kabelových 

a telekomunikačních sítí v ČR, z.s. a týká se totožného problému. I členové této asociace 

obdrželi v průběhu května a června tohoto roku výpovědi smluv, na základě kterých coby 

provozovatelé převzatého vysílání odebírají programy pro účely jejich šíření prostřednictvím 

svých služeb elektronických komunikací, od společnosti FTV Prima, spol. s r.o. V dopise 

se dále uvádí, že obdobné výpovědi její členové dostali v polovině září 2021 také od společnosti 

TV Nova s.r.o., sídlem Kříženeckého nám. 1078/5, 15200 Praha 5, IČO: 45800456. 



Obě asociace shodně považují chování uvedených společností za neočekávané, 

zakládající pro jejich členy nevýhodné podmínky v přístupu k programům těchto společností 

a v neposlední řadě je mají za zneužití tržní síly těchto subjektů. Kopie obou dopisů si Vám 

dovoluji zaslat v příloze. 

Jsem si vědoma, že kompetence Rady pro rozhlasové a televizní vysílání jsou v tomto 

směru z hlediska možného zásahu omezené, jsem však přesvědčena o své povinnosti Vás 

o situaci, o níž jsem se dozvěděla z titulu své funkce, informovat, když se týká právě trhu 

televizního, konkrétně převzatého vysílání. Pro úplnost dodávám, že ani kompetence Českého 

telekomunikačního úřadu neumožňují v dané věci účinně zasáhnout, a proto byly oba dopisy 

předány Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže ke zvážení možných kroků v jeho působnosti. 

Vážený pane předsedo, v případě potřeby jsem v zájmu přispění k vyřešení vzniklé 

situace připravena k další komunikaci v dané věci. 

S přátelským pozdravem  

Mgr. Ing. Hana Továrková v. r. 

předsedkyně Rady 

Českého telekomunikačního úřadu 

 

 

 

 

 

Vážený pan 

Ing. arch. Václav Mencl 

předseda 

Rada pro rozhlasové a televizní vysílání 

Praha 

 

 

kopie na vědomí: 

 

Vážený pan  

Ing. Petr Bartoš 

vedoucí Úřadu Rady pro rozhlasové a televizní vysílání 

Praha 
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